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29. Orientering om råstofindvindinger uden for udlagt graveområde i forbindelse 
med etablering af Holstebro Motorvejen 

 
På mødet den 11. juni 2014 i det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling blev der til 
dette punkt stillet en række spørgsmål:   
 
a) Skal der - i henhold til råstofloven - være nabohøring til i forbindelse med behandling af 
ansøgning om råstofgravetilladelse? 
 

b) Har regionen modtaget en anmodning fra Holstebro kommune om accept til råstofindvinding 
uden for udlagt råstofgraveområde – en accept som kræves idet Vejdirektoratet har ansøgt 
Holstebro kommune om en indvindingstilladelse? 
 
c) Udvalget mente at vide, at der bliver gravet på begge sider af motorvejstraceet ved Mejrup 
(hvor motorvejen skal skære Viborgvej), og at der er planlagt en efterbehandlingsplan, der 
efterlader landskabet med to søer i stedet for den eksisterende landbrugsjord. Er det ikke 
tilstrækkelig med at grave på den ene side? 
 
d) Endelig blev spurgt om ikke det havde været mest hensigtsmæssigt at alle 
dispensationsansøgninger blev behandlet under ét i forbindelse med motorvejsprojektet? 
 
 
 
 
Administrationen har nedenstående svar på spørgsmålene: 
 
a) Der skal være nabo-/partshøring; men det er i henhold til offentlighedsloven. 
 
b) Regionen har endnu ikke modtaget anmodning fra Holstebro kommune.  
Administrationen er vidende om, at Holstebro kommune har modtaget en ansøgning fra 
Vejdirektoratet om råstofindvinding uden for udlagt råstofgraveområde.  
 
c) Når regionen skal give accept til indvinding uden for råstofgraveområde, vil det ske efter en 
henvendelse fra kommunen med et UDKAST til råstofindvindingstilladelse – herunder vilkår om 
efterbehandling.  
Administrationen har hørt fra råstofmedarbejdere i Holstebro Kommune, at Vejdirektoratet i 
første omgang vil grave i det vestlige område. Såfremt der er tilstrækkelige mængder i dette 
område, vil det østlige areal ikke blive bragt i spil. Så det østlige areal vil være at betragte 
som en reserve forekomst. 
 
d) Administrationen er enig i, at det kunne være hensigtsmæssig; men Vejdirektoratet har 
ikke alle områder klar endnu. Og de næst kommende områder skal formentlig også først 
bruges om et år eller to, hvor det aktuelle areal efter Vejdirektoratets plan, gerne skulle ”gå i 
gang” her til vinter.  
 


